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Grammar Reference

Hello 

Kérdőszavak 

• 
Who’s that? My friend Kim.
Ki az? A barátom, Kim.

• 
What’s your favourite sport? Basketball.
Mi a kedvenc sportod? A kosárlabda.

• Hová?
Where are you from? I’m from Madrid.
Honnan származol? Madridból.

• 

Hogy vagy? Jól köszönöm.
• How old? Hány éves? Mennyi idős?

How old are you? I’m thirteen years old.
Hány éves vagy? Tizenhárom éves vagyok.

A “ ” kérdőszó megszámlálható főnevekre utal, és 
darabszámra kérdezünk vele.  
How many bedrooms are there in your house? Three. Hány 
hálószoba van a házadban? Három.

  
A létige (be)

KIJELENTŐ MÓD
Rövid alak

He’s

It’s
We’re

They’re

TAGADÁS
Rövid alak

He isn’t

It isn’t
We aren’t

They aren’t

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ
No, I’m not.
No, you aren’t.
No, he isn’t.
No, she isn’t.
No, it isn’t.
No, we aren’t.
No, you aren’t.
No, they aren’t.

Beszédben és nem hivatalos környezetben a rövidített alakok 

Mr Williams isn’t a geography teacher. He’s a histo

A “have got” ige

A “ ” igét használjuk:
• birtoklás kifejezésére.

I’ve got a computer. Van egy számítógépem.
• családi kapcsolatok kifejezésére.

He’s got two brothers. Két bátyja van.
• emberek, állatok jellemzésére.

Mary has got fair hair. Marynek világos haja van.

KIJELENTŐ MÓD
Rövid alak

TAGADÁS
Rövid alak

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ
No, I haven’t.
No, you haven’t.
No, he hasn’t.
No, she hasn’t.
No, it hasn’t.
No, we haven’t.
No, you haven’t.
No, they haven’t.
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A “can” segédige

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS
Rövid alak

I can’t dance
You can’t dance
He can’t dance
She can’t dance
It can’t dance
We can’t dance
You can’t dance
They can’t dance

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ
o, I can’t.

No, you can’t.
No, he can’t.
No, she can’t.
No, it can’t.
No, we can’t.
No, you can’t.
No, they can’t.

• A “ ” segédigével képességet fejezünk ki:
He can swim. Ő tud úszni.

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS
Rövid Rövid alak

szám
There’s There isn’t

Többes 
szám

There aren’t

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ

szám
No, there isn’t.

Többes 
szám

No, there aren’t.

• 
Van egy szék a 

hálószobámban.
Van óra a táskámban?

• : több dologra utal.
Négy könyv van az 

Két fürdőszoba van 
a házadban?

 
 

Module 1 

(egyszerű jelen igeidő)

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS
Rövid alak

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ

No, you don’t.
No, he doesn’t.

No, it doesn’t.
don’t.

No, they don’t.

does/doesn’t után az ige már nem kap “s” ragot.

Egyes szám harmadik személyű igealak
• a legtöbb ige “s” ragot kap

• a követezőkre végződő 
igék “es” ragot kapnak: 

• Mássalhangzó + y
végződő igék helyesírása: 
“y” lemarad, helyette: “ies”

egyszerű jelen igeidőt:
• ismétlődő, szokásos cselekvések kifejezésére használjuk.

I wash my car at the weekend. Hétvégén mosom az autómat.
She does her homework every day. Minden nap megcsinálja 
a házi feladatát.

• illetve általános cselekvések, állapotok kifejezésére.
in Bristol. Bristolban élünk.

My father works at a restaurant. Apukám étteremben 

Gyakoriságot kifejező határozók

néha általában
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Helyük a mondatban:
• közvetlenül az ige előtt

Bill doesn’t always play computer games at the weekend.
• a létige után

Elöljárószavak idő kifejezésére

at six o’clock / at half past two, etc.

Jelentése: milyen gyakran…? Gyakoriságra kérdezhetünk vele.

A: Milyen gyakran mész el szórakozni?
B: Kétszer egy héten, de péntekenként soha.

A folyamatos jelen igeidő

KIJELENTŐ MÓD
Rövid alak

I’m eating
You’re eating
He’s eating
She’s eating
It’s eating
We’re eating
You’re eating
They’re eating

TAGADÁS
Rövid alak

I’m not eating
You aren’t eating
He isn’t eating
She isn’t eating
It isn’t eating
We aren’t eating
You aren’t eating

aren’t eating

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ
No, I’m not.
No, you aren’t.
No, he isn’t.
No, she isn’t.
No, it isn’t.
No, we aren’t.
No, you aren’t.
No, they aren’t.

Helyesírási szabályok
a legtöbb ige változatlan 

ing előtt
e betűre végződik az 
akkor az lemarad, és 

így követi az 
az egy szótagú szavak 
esetében, ha egy 
magánhangzó+egy 
mássalhangzóra 
végződnek, akkor az 
utolsó mássalhangzó 
megkettőződik. 
két vagy több szótagú 
szavak esetében, ha 
hangsúlyos 
magánhangzó+egy 
mássalhangzóra 
végződnek, akkor az 
utolsó mássalhangzó 
megkettőződik. 
egy magánhangzó+”l” 
betűre végződő szavak 
esetén az “l” 
megkettőződik.

ie végződésű szavak 
vége y betűre változik

• igeidőt a beszéd pillanatában éppen 
folyamatban levő cselekvések kifejezésére használjuk.
What is Kelly doing now? Mit csinál most Kelly?
She's listening to music. Zenét 

• ideiglenes állapotokat is kifejezhet:
I’m working at a supermarket these days. Mostanában egy 

• Közeli, biztos jövőben történő cselekvésekhez
Liz is having a party next Saturday. Liz jövő szombaton buli

A folyamatos és egyszerű jelen igeidő
• egyszerű jelen igeidőt szokásos, ismétlődő cselekvések és 

állapotok kifejezésére használjuk.

• igeidőt a beszéd pillanatában éppen 
történő cselekvések kifejezésére, ideiglenes állapotok
leírására és közeli jövő idő kifejezésére használjuk. 

épp teniszezik



5

Időhatározók
Egyszerű jelen

Statív, állapotleíró igék
Az alábbi igéket nem használjuk folyamatos igeidőkben:

• see, hear, smell, etc.
• like, love, hate, want, need, etc.
• think, understand, know, etc.
• be, have, cost, etc.

• A “ ” használható megszámlálhatatlan és 
megszámlálható főnevek előtt egyaránt, kijelentő 
mondatokban, illetve kínálás esetnél.

narancslé a hűtőben.
Kérsz egy kis sült krumplit?

• Az “ ” megszámlálhatatlan főnevek előtt és többes számú 
megszámlálható főnevek előtt állhat tagadó és kérdő 

Van narancslé a 
hűtőben?
There aren’t any incs sült krumpli az 

• (=semennyi) megszámlálhatatlan vagy többesszámú 
megszámlálható főnév előtt állhat.
There is no cheese in the fridge. = There isn’t any
cheese in the fridge. Nincs sajt a hűtőben.

• egyes számban megszámlálható főnevekkel 
használható
Every family in this town has got a car. Ebben a városban 
minden családnak van autója.

Megszámlálható főnevek
• a/an névelő és szám állhat előttük.
• Egyes és többesszámú alakjuk van. 

Megszámlálhatatlan főnevek
• ncs többes számú alakjuk
• Nem lehet határozatlan névelőt és számnevet 

használni előttük, some és any

some, any, no és every 

Személyre utal

• Mindig egyes szám harmadik személyű ige áll utánuk. 
Someone is behind the door. Valaki van az ajtó mögött.

keményen dolgozik.
• Egy tagmondaton belül nem használhatunk két tagadást.

in the office. Senki nem volt az irodában.
• Kérdő és tagadó mondatokban az any előtagú szavakat 

használjuk. 
I can’t find my glasses anywhere. Sehol sem találom a 
szemüvegem. 

Személyes névmások Birtokos névmások

SZEMÉLYES 
NÉVMÁSOK személyjel névmás

tárgy

• személy névmások alanyként használatosak, és az ige 
elé kerülnek.
Look at that girl. She’s beautiful! Nézd azt a lányt. Ő szép!

• A tárgyas személy névmások az igék után tárgyként vagy 
elöljárószók után használatosak.
Look at him! He’s my brother. Nézz rá! Ő a fivérem.

• személyjelek főnevek elé kerülnek, 
utánuk mindig a tárgy következik, amire utalnak. 
Her hat is green. A kalapja zöld.

• A birtokos névmások önállóan állnak, nem követi őket a 
főnév, amire utalnak. Használhatók rövid válaszként 
kérdésekre.
Your bag is brown, but mine is black. A táskád barna, de az 
enyém fekete.
That cat is hers. Az a macska az övé.
Whose is this ball? It’s his. Kié ez a labda? Ez az övé.

• Birtoklás kifejezésére használjuk.

Képzése
Egyes számú főnevek ’s 
végződést kapnak.

This is the girl’s bag .Ez a 
lány táskája. 
This is Tom’s car. Ez Tom 
autója.
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Nem rendhagyó többes 
számú főnevek végére: ’ 
kerül

That’s my parents’
house. Az a szüliem háza.

Rendhagyó többesszámú 
főnevek után ’s áll.

Here’s the children’s

szobája.
Ha két vagy több személy 

második név után kerül az ’s

This is Mary and Ben’s flat. 
Ez Mary és Ben lakása.

Ha két vagy több személy 
birtokol több dolgot, akkor 
az ‘s mindkét személy neve 
után ál

These are John’s and
Rick’s bikes. Ezek John és 

Ha nem személy, hanem tárgy vagy fogalom birtokol 
valamit, akkor of+főnév szerkezetet használunk a birtoklás 
kifejezésére, és a szórend is módosul.
The windows of this house are very big. Ennek a háznak az 

Module 2 
Nem rendhagyó igék múlt ideje

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS
Rövid alak

I didn’t play
You didn’t play

didn’t play
She didn’t play
It didn’t play
We didn’t play
You didn’t play
They didn’t play

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ
No, I didn’t.
No, you didn’t.
No, he didn’t.
No, she didn’t.
No, it didn’t.
No, we didn’t.
No, you didn’t.
No, they didn’t.

Helyesírási szabályok
a múlt idő jele: 

e betűre végződő szavak 
esetén csak d a múlt idő 

ha mássalhangzó+y
végződik az ige, akkor a 
múlt idő jele: 

az egy szótagú szavak 
esetében, ha egy 
magánhangzó+egy 
mássalhangzóra végződnek, 
akkor az utolsó 
mássalhangzó 
megkettőződik. 
két vagy több szótagú 
szavak esetében, ha 
hangsúlyos 
magánhangzó+egy 
mássalhangzóra végződnek, 
akkor az utolsó 
mássalhangzó 
megkettőződik. 
egy magánhangzó+”l” 
betűre végződő szavak 
esetén az “l” 
megkettőződik.

A rendhagyó igék múlt ideje 

A rendhagyó igék nem ed végződéssel kerülnek múlt időbe.
KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS didn’t go

KÉRDŐ ALAK

Táblázat a rendhagyó igeidőkről

egyszerű múlt igeidőt használjuk: 
• meghatározott múlt időben történt cselekvések, 

történések kifejezésére.
We bought our house five years ago. 5 éve vettük a 
házunkat.
Múlt idejű szokásos és ismétlődő cselekvések kifejezésére.

Mikor a szüleimmel éltem, mindig korán feküdtem le 

• Egymás után történt múlt idejű cselekvések esetén (pl. 
felsorolás)

kor felkeltem, megreggeliztem és 
elmentem az iskolába. 

Időhatározók múlt idő esetén

A létige múlt ideje (be)

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS
I/He/She/It wasn’t (=was not)
We/You/They weren’t (=were not)
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KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ

No, I/he/she/it wasn’t.

we/you/they weren’t.

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS
There wasn’t
There weren’t

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ

No, there wasn’t.

No, there weren’t.

Module 3 
Jövő idő (be going to)

KIJELENTŐ MÓD
Rövid alak

I’m going to play
You’re going to play
He’s going to play
She’s going to play
It’s going to play
We’re going to play
You’re going to play
They’re going to play

TAGADÁS
Rövid alak

I’m not going to play
You aren’t going to play
He isn’t going to play
She isn’t going to play
It isn’t going to play
We aren’t going 
You aren’t going to play
They aren’t going to play

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ
No, I’m not.
No, you aren’t.
No, he isn’t.
No, she isn’t.
No, it isn’t.
No, we aren’t.
No, you aren’t.
No, they aren’t.

Időhatározók

• Jövő idejű tervek kifejezésére használjuk.
Ben is going to buy a car next week. Ben autót fog venni a 
jövő héten.

A folyamatos jelen igeidő is kifejezhet jövő idejű terveket. 
We are having a party next Saturday. Jövő szombaton 

A “must” segédige

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS
Rövid alak

I mustn’t play
You mustn’t play
He mustn’t
She mustn’t play
It mustn’t play
We mustn’t play
You mustn’t play
They mustn’t play

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ
No, I mustn’t.
No, you mustn’t.
No, he mustn’t.
No, she mustn’t.
No, it mustn’t.
No, we mustn’t.
No, you mustn’t.
No, they mustn’t.

• A “ ” segédige kötelességet fejez ki.
I must do my homework. Meg kell csinálnom a házi 

• A “ ” segédigével tiltást fejezünk ki.

órán használni.

A melléknevek közép és felsőfoka
• Amikor összehasonlítunk két tárgyat, embert, fogalmat 

egymással, a mellékneveket fokozzuk, közép vagy felsőfokot 
használva.

Középfok
melléknév + 

+ melléknév

John is older than Peter. John idősebb, mint Peter.

Felsőfok
melléknév + 

+ melléknév

Bill is the cleverest boy in his class. Bill a legokosabb fiú az 
osztályában.

az összes közül.
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Mindegyik egy szótagú, 
és a legtöbb két 
szótagú melléknév 
esetén az er és 
képzőt használjuk:

e betűre 
végződik a melléknév, 
nem írunk még egyet:

Egy szótagú melléknevek 
esetében, ha egy 
magánhangzó+egy 
mássalhangzóra 
végződnek, akkor az 
utolsó mássalhangzó 
megkettőződik.
Mássalhangzó +y
végződő melléknevek 
esetében az y helyett: 

Három vagy több 
szótagú melléknevek 
esetében a fokozás a 
more + melléknév / 
most + melléknév 
képzéssel történik:

Rendhagyó melléknevek fokozása
középfok felsőfok

Module 4 

A could segédige

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
could not / couldn’t

KÉRDŐ ALAK

RÖVID VÁLASZ

couldn’t.

segédige a múlt idejű alakja. Múlt idejű képesség 
kifejezésére használjuk.
My sister couldn’t swim when she was seven. A testvérem nem 
tudott úszni, mikor hét éves volt. 

Folyamatos múlt igeidő

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
Rövid alak

wasn’t eating
You weren’t eating
He wasn’t eating
She wasn’t eating
It wasn’t eating
We weren’t eating
You weren’t eating
They weren’t eating

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ
No, I wasn’t.
No, you weren’t.
No, he wasn’t.
No, she wasn’t.
No, it wasn’t.
No, we weren’t.

you weren’t.
No, they weren’t.

folyamatos múlt igeidőt használjuk:
• Egy meghatározott múlt időben éppen, folyamatosan történt 

cselekvés kifejezésére
I was watching TV at 7 o’clock yesterday evening. Tegnap 7 
órakor éppen tévét néztem.

• Történetmesélés hátterét lefestve

erdőben sétált, és esett az eső.
• Olyan cselekvések, események leírásakor, melyek egy 

időben, egymással párhuzamosan hosszabb időn keresztül 
történtek. 
While I was watching TV, my mother was cooking. Míg én 
tévéztem, anyukám főzött.

Egyszerű és folyamatos múlt igeidők
Időhatározói mellékmondatok (when, while

• Egy mondaton belül akkor használjuk a két igeidőt, amikor 
egy rövidebb cselekvés vagy történés közbeszakított egy 
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A hosszabb cselekvés folyamatos múlt, a rövidebb egyszerű 
múlt. Ezekben a mo áljuk a while és 

While I was driving, I saw a cat in the street. Miközben 
vezettem, megláttam egy macskát az úton.
I was sleeping when the telephone rang. Éppen aludtam, 

az egyszerű múlttal használjuk.

Amint megláttam a kutyát, futni kezdtem.

Melléknévből képzett határozók

Melléknevekből a “Hogyan?” kérdésre válaszoló határozókat 
képezhetünk.

. Stan jó sofőr. Ő jól 

Legtöbb esetben a 
melléknév végére 
kerül
Ha a melléknév 
mássalhangzó+y
végződik, akkor az y i
változik. 
le végződésű 

melléknevek esetén az 

Rendhagyó melléknév határozó párok

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
didn’t use to play

KÉRDŐ ALAK

szerkezetet régi szokások kifejezésére használjuk, 
melyek a jelenben már nem történnek. 

Mikor fiatalok voltunk, mindig elmentünk görkorcsolyázni 
délutánonként.

Module 5 

could segédigék

A can, may, might and could segédigék:
után az ige jelen idejű alakja áll, ragozás nélkül
nincs más alakjuk
tagadásuk a not szóval történik

segédigékkel engedélyt 
kérhetünk.
• 

No, you can’t / may not.
• segédigékkel 

kérhetünk is:
ál

segíteni a házi feladatom elkészítésében?
• egédigékkel fel is 

ajánlhatunk valamit:
Can / Could / May I help you? Segíthetek?

• és segédigékkel lehetőséget
kifejezhetünk. Közülük a 
eséllyel bekövetkező lehetőséget. 

weekend. Lehet, hogy jövő hétvégén megyünk a Nyári 
Fesztiválra.

Elöljárószavak hely kifejezésére

Mozgást kifejező elöljárószavak

Don’t come into the house with that dog!
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Let’s.../How about...?/Why don’t we...?

E három kifejezéssel javasolhatunk:
• let’s 

Let’s go out tonight. Ma este menjünk el valahová!
• 

mennénk?
• Why don’t we

Why don’t we go shopping today? Miért nem megyünk ma 
vásárolni?

Összehasonlítások melléknév

• as + melléknév + as
Debbie’s as tall as her brother. Debby ugyanolyan magas, mint 
a bátyja. 

• not as + melléknév + as
Geography isn’t as interesting as history. A földrajz nem 
ugyanolyan érdekes, mint a történelem.

használjuk amikor a dolgok vagy emberek 
csoportjából szeretnénk kiválasztani egyet.

Module 6 

Feltételes mód (Zero)

Ezzel a feltételes móddal általános igazságokat fejezünk ki, vagy 
olyan dolgokat, amik mindenképpen megtörténnek. 

mellékmondat főmondat
If + Egyszerű jelen Egyszerű jelen
If you don’t water 
Ha nem öntözöd
növényeket,

if helyett használhatjuk a when  
When you don’t water plants, they die.

Jövő idő (be going to)
• Jövő idejű tervek kifejezésére használjuk.

Fay a jövő 
hónapban 

• láthatóan bekövetkező jövő idejű cselekvés 
kifejezésére:
Look at that car! It’s going to crash. Nézd azt az autót! 

Időhatározók

Jövő idő (will)
KIJELENTŐ MÓD

Rövid alak
I’ll play
You’ll play
He’ll play
She’ll play
It’ll play
We’ll play
You’ll play
They’ll play

TAGADÁS
Rövid alak

I won’t play
You won’t play

won’t play
She won’t play
It won’t play
We won’t play
You won’t play
They won’t play

segédigét használjuk jövő idő kifejezésére:
• jóslatok kifejezésére, jellemzően a és igékkel

Szerintem nagyszerű 
színész lesz egy nap.

• azonnali döntések esetén.
Fine, I’ll meet you in an hour. Rendben, egy óra múlva 
találkozunk.

• kínálás, felajánlás kifejezésére.
I’ll help you with everything. Segítek neked mindenben.

• figyelmeztetések esetén.
Be quiet or I’ll tell the teacher. Legyél csöndben, vagy 
megmondalak a tanárnak.

• ígéretek kifejezésére
I promise, I’ll be there for you. Megígérem, számíthatsz rám.

• udvarias kéréseknél
zívességet?

Feltételes mód 1

Jelen vagy jövő időre utaló feltételes mód. 

mellékmondat Főmondat

If + egyszerű jelen segédigék (can, may, 

Felszólító mód

If I like the car, I’ll buy it. Ha tetszik az autó, megveszem.

akarsz menni a múzeumba, venned kell jegyet.
If you don't feel well, go to bed. Ha nem érzed jól magad, feküdj 
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